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中文摘要 

     本研究以國內某官股商銀南部地區分行（包含其上級單位南區授信區域中

心），在民國91年至99 年間所承作之全部消費性貸款授信案件為母體，該銀行為

國內排名前三大之銀行，所承作之消費性貸款數量及規模，具有作為研究樣本之

代表性，貸款資料正常案件430逾期案件106件，合計共536件研究樣本，取出授信

權限、貸款種類、政策補助、屋齡、婚姻、年齡、職業、教育程度、貸款年限、

貸款成數、新屋與否、寬限期、信貸有無、現金卡有無、保證人有無等15個個變

數因子，以此15個變數因子做深入的分析，探討其對房屋貸款戶發生逾期繳款影

響的程度。 

 

    本研究利用 Logistic廻歸模式實證結果發現：授信權限、貸款年限、寬限期、

信貸有無、現金卡有無等五個變數對消費性貸款具有顯著的差異。 

     

以本研究LR模式對逾期案件預測後續是否成為逾期案件的預測準確率為58.5

％，對正常案件預測後續是否成為正常案件預測的準確率為 92.6%，整體之預測準

確率為 84.32％。 

 

    本篇研究結果可提供銀行業者一套正確且具即時效率之違約預警模式，亦可

讓貸款者與銀行業者了解金錢互相往來之重要性，予以適時的培養正確之金錢態

度改善消費習慣，降低違約行為之發生。 
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Abstract 
 

  This research collects personal consumer loan cases in a branch of a 

southern Taiwan commercial bank（Including higher level units－Southern 

Regional Center of credit） during 2002 to 2010 as samples. According to 

the number and scale of the personal consumer loans, this bank within the 

top ranks can be the typical research samples. This research includeded 

536 cases in total; 430 cases of samples are regular ones that repay on 

time and 106 cases are overdue cases. The research investigates and analyzes 

the level of influences about the overdue personal consumer loans with 

fifteen variables which include marital credit access, types of loans, 

policy support, house age ,status, age, occupation,educational level, loan 

period, ratio of loan approval, whether the new housing, loan with grace 

period, credit loan, cash card, and the guarantor. 

 

  Based on the results of this research, the researcher concludes that 

marital credit access, loan period, loan with grace period, credit loan, 

cash card, are the five significant variables which influence personal 

consumer loan. 
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  The results indicate that the prediction accuracy of overdue cases is 

58.5%, regular cases 92.6%, and the correctness in total 84.32%. 

 

  These findings may provide a correct and immediate efficiency pre-warning 

model for bankers, also may let the borrower and bankers understand the 

importance of money attitudes, raise correct money exchange each other 

improvement expense custom,reduces occurrence the default behavior. 

 

Keywords: Personal Consumer Loan, Default Risk Factors,Logistic Regression  
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